

1842 a 1850. 1895 zal. *DS Sokol*. Po postavení hostince se sálem U Enklerů 1-2 hry ročně. Poslední představení U Enklerů 1952.

INFORMACE pro MČAD: *Místopis okresu zprac. Václav Votoček. Rkp. 1998-2000. kART.*

DČD I, s. 328 (mapka není přesná); Ron.

PALAS, J.: *Poniklá, Krkonoše 1976, č. 1, s. 16-17.*

PŘÍVORY, m. č. obce VŠETATY, o. Mělník

1887 ODi, 1901 *DS Sokol*, celkem asi 100 her, 1923 hrála Čs. strana národně-socialistická.

INFORMACE pro MČAD: *Místopis okresu zprac. František Černický. Rkp. 1999. PC ART.*

STÁHLÍK, Josef - ŠARŠA, Karel: *Přehled divadelního ruchu na Mělnicku. In: Mělnicko - z jeho života a práce. Mělník 1936.*

 20. léta 20. stol. *LD DTJ*, původně Alšovo divadlo, 1926 v rámci výstavby tělocvičného komplexu budování velké scény. 1926 zal. *LS*, 15-26 cm loutky, 38 her. 1930 zah. pohádkou Chytří krejčík. Hrálo se každou středu.

INFORMACE pro MČAD Alice Dubska. Rkp. 2000. PC ART.

PŘÍVOZ viz OSTRAVA-PŘÍVOZ

PŘÍVRAT, o. Ústí nad Orlicí

1928 zal. *SDO*. 1935 *SDO Langer*.

MORKES, Vladimír: *Zpráva o činnosti divadelních ochotníků v Dlouhé Třebové. Rkp. 2000. 2 s. kART.*

SÚA: Podání českých DS 1856-1948. Soupis v databázi MČAD.

PSÁRY, o. Praha-západ

1914-1926 *Dělnický DrKr Probuzení*. 1926 zal. *SDO Vrchlický*. 60. léta 20. stol. vojenský soubor *Směr 82*, r. P. Železný pásmo veršů A proto jsme přišli na svět. 1963 Lidé (pásmo současné poezie). Účast na JH a WP.

1962 JH, WP - Vojenský soubor *Směr 62*, pásmo veršů A proto jsme přišli na svět

1963 JH - Vojenský soubor, pásmo poezie Lidé

INFORMACE pro MČAD: *Místopis okresu zprac. Marie Křivánková. Rkp. 1998. kART.*

CCAD, s. 247, 248.

SÚA: Podání českých DS 1856-1948. Soupis v databázi MČAD.

PSÁŘE, o. Benešov

DrO SDH, 1922 členem ÚMDOČ.

PSINICE, m. č. obce LIBÁŇ, o. Jičín

Po 1918 *SDO*, 1923 členem ÚMDOČ.

SÚA: Podání českých DS 1856-1948. Soupis v databázi MČAD.

PSTRUŽÍ, o. Frýdek-Místek

1895 zal. *Čtenářský spolek*, 1905 Zlaté péro, ved. A. Struška. Od 1911 r. J. Smolík. Od 1913 též *obecná škola*, Pašeráci. Výtěžky na knihovnu, školní potřeby. 1919 *Odbor NJ*, převzal agendu a členy Čtenářského spolku. 1919-1937 44 her, Ondráš a Juráš, Staříček Holuša, Brixenský mučedník, Otec ad. 1930 zal. *DTJ*, h. od svého založení, spolupráce s Odborem NJ. 1938-1945 *DTJ*, *Mládež NS* (členem ÚMDOČ), *Národní matice*. 1955-1977 *Dkr Ondráš* Lidového spotřebního družstva Jednota, v sále pohostinství Plucnar a Žáček. Ved. Oldř. Zezulák, z významných Boh. Šigut, Jos. Ničman, Jos. Skuplík, Fr. Myslíkovjan, mj.

Poslední muž, Vojnarka, Princezna a šasek, Pasekáři, Ženský boj, Maryša, Velbloud uchem jehly, Maryša, Třetí přání.

INFORMACE pro MČAD Petr Macura; *Místopis okresu zprac. Marcela Černochová. Rkp. 1999. PC ART.*

CCAD, s. 198.

BEČÁK, V.: *Z historie Pstruží. Frýdlant nad Ostravicí, MNV 1989.*

MICHNA, Radomír: *Dějiny ochotnického divadlnictví na Místecku, Brušpersku a Frenštátsku do roku 1945. Diplomová práce. Ostrava, FF OU, katedra historie 2000. 122 s. kART.*

SOKA Frýdek-Místek: A obce.

PŠÁNKY, o. Hradec Králové

Po 1945 občané svépomocí vybudovali přírodní divadlo v lesíku Kamenice. V něm místní *DS* desítky představení. Zavedli tam elektrické osvětlení, též parket k tanečním zábavám. Zvali i profes. soubory. Od 1960 činnost ochabla.

HORYNA, Václav: *Vlastivěda Královéhradecka. Hradec Králové 1968, s. 374.*

PŠANY viz BLŠANY U LOUN, o. Louny

PŠOVKA, též ŠOPKA, m. č. města MĚLNÍK, o. Mělník

1871 *div. ochotníci*. 1887 *SDO*. 1904 *NJS*. 1919 *SDO* Jindra, Třetí zvonění. *SDO* h. i ve 30. letech a během 2. svět. v. ŠS 1923 Honza v zakletém zámku, Sůl nad zlato. 1929 *SDH*. 1929 *DS Pšován*. 1930 *katolická mládež* 28 her. 1934 *Sokol* 6 her.

INFORMACE pro MČAD: *Místopis okresu zprac. Frant. Černický. Rkp. 1999. PC ART.*

STÁHLÍK, Josef - ŠARŠA, Karel: *Přehled divadelního ruchu na Mělnicku. In: Mělnicko - z jeho života a práce. Mělník 1936.*

Mělnické listy 1919, č. 2, 13; 1920, č. 10; 1923 č. 16, 44.

SÚA: Podání českých DS 1856-1948. Soupis v databázi MČAD.



1920 Posvícení v Hudlicích. 1924 zal. *LD Osvětová komise* na Mělnice-Pšovce, organizace Strany nár. socialistické. Loutky 65 cm, 150 uvedených her.

PŠOVLKY, o. Rakovník

1927 „sehrály pšovlké a švihovské *dítky* hru Hastrman“. 1930 pohádku O princezně čarokrásce.

1936 po oslavě 10 let trvání školy se v Přílepské rokli h. pohádka Tajemný ostrov, 20 dětí a 13 dospělých. 1945 *SCM* a školní děti společně představení v Přílepské rokli.

INFORMACE pro MČAD: *Místopis okresu zprac. Ludmila Tesařová. Rkp. 1998. kART.*

KUČERA, Antonín: *Pšovlký sborník. Pšovlky, OÚ 1998.*



1931 dokončeno *LD*, zhotoveno 16 loutek, zřízena konstrukce divadla. Do jara 1932 4 hry.

PTÁČOV, m. č. města TŘEBÍČ, o. Třebíč

1969 *DS Svazarmu* 1 inscenace.

INFORMACE pro MČAD: *Místopis okresu zprac. Stáňa Štěpánková. Rkp. 1998-2000. PC ART.*

MěKS Třebíč: Dok.

PTENÍ, viz též PTENSKÝ DVOREK, o. Prostějov

TJ Sokol, *SDH*, členem ÚMDOČ. *DS Orla* 1946 Život bez lásky, Tulácká krev, vlastní jeviště.

Zprávy Orla 1946.

PTENSKÝ DVOREK, m. č. obce PTENÍ, o. Prostějov

V 2. pol. 40. let říd. učitel v. v. Jan Labor župním div. důvěrníkem Sokola.